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§165 Yttrande till förvaltningsrätten gällande laglighetsprövning avseende 

kommunstyrelsens beslut om antagande av detaljplan för Apelvägen 

 

I normalfallet är det den kommunala förvaltningen, med förvaltningschefer, kommunjurist och 

kommundirektör som borgar för att de ärenden som kommer upp för beslut på kommunala beslutsmöten i 

nämnder, styrelser och fullmäktige, i kommunallagens mening är korrekt beredda och att beslutspunkterna 

inte bryter mot kommunallag, reglementen, delegationsordningar och andra styrande dokument. Politikens 

huvuduppgift är att efter bästa förmåga fatta välgrundade beslut till gagn för kommuninvånarna, inte att 

granska förvaltningens förslag till beslutsprocesser, ej heller att överpröva eller försvara desamma. 

 

Ibland går det emellertid fel i beslutsprocesserna, som till exempel i fallet med fullmäktigebeslutet om 

detaljplanen för Apelvägen i september 2018. Det är därför bra att vi har en demokratisk rättighet för sakägare 

och medborgare att överklaga kommunala beslut till olika rättsinstanser, i syfte att säkerställa att besluten 

följer PBL, kommunallagen och andra relevanta lagar. När ett beslut om antagande av detaljplanen för 

Apelvägen nu än en gång överklagas av sakägare och medborgare, är det förstås rimligt att förvaltningen i den 

pågående rättsprocessen yttrar sig över det som i detta fall förvaltningsrätten vill ha in synpunkter på. Men det 

är inte politiken som skall förmedla detta svar. Politikerna i kommunstyrelsen kan inte förväntas ha den 

kompetens som krävs för att avgöra om förvaltningens förslag till yttrande innehåller en korrekt analys av det 

juridiska läget för denna fråga. Förvaltningen bör därför hellre på egen hand till förvaltningsrätten förklara hur 

man ser på det beslutsförfarande man rekommenderat politiken för detta ärende.  

 

Vi vänder oss därför emot att denna punkt finns med på kommunstyrelsens dagordning. Liberalerna yrkade 

därför på avslag på kommunstyrelseförvaltningens förslag till yttrande till förvaltningsrätten, och reserverar oss 

härmed mot beslutet. Vi har inga synpunkter på yttrandets innehåll, men vi kan inte värdera huruvida de skäl 

som förvaltningen anför är juridiskt hållbara eller inte. Vi vänder oss kraftfullt emot att göra detta till 

kommunstyrelsens yttrande, men tackar för informationen i ärendet. 

 

För Liberalerna i Kommunstyrelsen 

 

Mats Lindblom 


